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نگرانی ظریف ازطرح موضوعات مسالهسازدر مذاکرات

زیر امور خارجه کشورمان در نشستی خبری از کندی روند گفتوگوهای کارشناسی خبر داد و از طرح موضوعات مساله

ساز در مذاکرات ابراز نگرانی کرد...

وزیر امور خارجه کشورمان در نشستی خبری از کندی روند گفتوگوهای کارشناسی خبر داد و از طرح موضوعات مساله ساز در
مذاکرات ابراز نگرانی کرد ؛ وی در همین حال در گفتوگویی تلفنی با کاترین اشتون توافق کرد تا ادامه مذاکرات کارشناسی ایران

و گروه 1+5 پس از تعطیلات میلاد حضرت مسیح از سر گرفته شود.
دور جدید مذاکرات کارشناسی که از پنجشنبه گذشته در ژنو شروع شده بود، پس از چهار روز در روز یکشنبه پایان یافت

و وزیر خارجه در همین روز با کاترین اشتون تلفنی گفتوگو کرد.
وی در کنفرانس خبری که در همین روز با همتای ایتالیایی خود در تهران داشت، با تاکید بر اینکه مذاکرات، کار راحتی
نیست و باید ریزهکاریها مورد توافق قرار گیرد، اظهار کرد: روند با کندی به سوی جلو پیش میرود و امیدواریم با حسن
نیت و تعهد به آنچه که از سوی دوطرف مورد توافق قرار گرفته است، کار جلو رود و مذاکرهکنندگان مانع از ورود به

موضوعاتی شوند که میتواند مسالهساز باشد و کار را با دشواری روبهرو کند.
رئیس دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد: امیدوارم با همین روش به نتیجه برسیم؛ یک مقدار زودتر یا دیرتر تفاوت

چندانی نمیکند.
وی با بیان اینکه طبیعت مذاکره این است که سطوح مختلفی که در این مذاکرات شرکت داشتند با یکدیگر در تماس و
رایزنی باشند، گفت: همکاران ما در سطح کارشناسی مرتبا با همکارانشان در تماس هستند. آقای عراقچی با افراد
همسطح خود در هیات مذاکرهکننده اروپایی و اعضای مختلف 1+5 در تماس است و بنده نیز به همین ترتیب با خانم

اشتون و وزرای خارجه برحسب مورد در تماس هستم و موضوعات را دنبال میکنیم.
رئیس دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: طبیعت مذاکرات این است که این تماسها ادامه داشته باشد.وی ادامه داد:

زمانی که به دخالت سازنده ما نیاز باشد، برای رسیدن به نتیجه، حتما این تماسها را ادامه میدهیم.
رئیس دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: وظیفه همکاران ما که اخیرا در وین و هفته جاری در ژنو مذاکره کردند دستیابی به

راهکارهای اجرایی و دقتهای لازم در این خصوص است که سوءتفاهمی در این زمینه پیش نیاید.
وزیر خارجه همچنین در گزارشی که در صفحه شخصی خود در فیسبوک ارائه کرد با بیان اینکه مذاکرات کارشناسی
ایران و 1+5 بعداز چند روز مذاکره سخت و سنگین برای تعطیلات کریسمس تا هفته آینده متوقف شده است، نوشت: در
تماس تلفنی خانم اشتون پس از مرور مهمترین موضوعات مورد بحث، توافق کردیم مذاکرات کارشناسی اول هفته آینده
از سرگرفته شود.وی در ادامه این مطلب آورده است: تمام مراحل مذاکرات دشوار ، پرپیچ و خم و پرفراز و نشیب خواهد
بود و ضرورت صبر و حوصله و دقت و هوشیاری در همه مراحل، ضروری است. همکاران ما مذاکرات را با حسننیت کامل
و با هدف رسیدن به تفاهم ادامه میدهند و در تمام مراحل، با دقت از عزت، حقوق و منافع مردم بزرگ ایران حراست و

پاسداری خواهند کرد.
پیشرفت اندک در مذاکرات کارشناسی

اما پیش از سخنان روز یکشنبه وزیر خارجه، معاون وی در برنامه شب آفتابی که شنبه شب از شبکه پنج سیما پخش
شد، اعلام کرد، مذاکرات کارشناسی که در ژنو برگزار شد پیشرفت اندکی داشته است.

سید عباس عراقچی، معاون امور حقوقی و بینالملل وزارت خارجه و عضو تیم مذاکرهکننده هستهای همچنین گفت:
کاترین اشتون اطمینان داده است که گروه 1+5 بر اجرای هرچه سریعتر توافق ژنو و ورود به مرحله مذاکرات نهایی اصرار
دارد.به گزارش ایرنا، وی درباره میزان پایبندی گروه 1+5 به تعهدات خود در قبال توافق ژنو در عین حال افزود: بهطور کامل

نمیتوان در اینباره مطمئن بود.
عراقچی اظهار کرد: بهدلیل سابقهای که از بیاعتمادی نسبت به طرف مقابل داریم، هیچوقت نمیتوانیم نسبت به
اظهارات آنان مطمئن باشیم. عنصر بدبینی یک عنصر غالب بین ما و آنهاست، ولی خانم اشتون تاکید زیادی داشت که
1+5 هم برای اجرای توافق ژنو جدی و مصمم بوده و علاقهمند است که مذاکرات کارشناسی هرچه سریعتر به پایان

برسد و مرحله اجرای توافق ژنو زودتر شروع شود.
عضو تیم مذاکرهکننده هستهای ایران با بیان اینکه در برخی جاها اختلافاتی وجود دارد، افزود: تفاوتهایی در برداشتها
نسبت به توافق ژنو وجود دارد که ممکن است کار را برای رسیدن به تفاهم و یک نقطه مشترک کمی طولانی یا سخت

کند.
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عراقچی با تاکید بر ضرورت همزمان بودن گامهای طرفین به عنوان یک اصل مهم توافق ژنو گفت: از نظر ما، در گام
نخست، همه اقداماتی که دو طرف موظف به اجرای آن هستند باید به صورت همزمان انجام شود.

وی افزود: احتیاج به مذاکرات اجرایی داریم تا راهکارها و تقدم و تأخرها مشخص و معلوم شود که چه اقدامی در ابتدای
کار و چه اقداماتی در مراحل بعد باید انجام شود. باید مشخص شود که هر اقدامی چقدر ممکن است طول بکشد و
طرف مقابل دربرابر آن چگونه رفتار می کند. اینها جزئیاتی است که باید مشخص شود، ولی اصل همزمان بودن اقدامات

دو طرف یک اصل اساسی حاکم بر مذاکرات است.
احتمال برگزاری دور بعدی مذاکرات کارشناسی در سطح معاونان وزیر

عراقچی همچنین گفت: ممکن است دور بعدی مذاکرات کارشناسی ایران و 1+5 در سطح معاونان وزیر یا حداقل میان
بنده و خانم اشمیت برگزار شود تا برخی مسائل که نیاز به تصمیمگیری دارد در همان جلسه تصمیمگیری شود.

به گزارش فارس، وی با بیان اینکه از توافق ژنو تاکنون، برخی مواضع مقامات آمریکایی درست نبوده و بعضا حتی خلاف
توافق ژنو بوده، گفت: بر اساس آن مقرر شده گام بعدی مذاکرات را با حسن نیت برداریم.

وی گفت: آمریکاییها در این مدت نیز اقداماتی داشتهاند که شاخصترین آن، درج نام 19 شرکت ایرانی یا خارجی جدید
در فهرست تحریمها به بهانه اجرای تحریمهای گذشته است.عضو ارشد تیم مذاکرهکننده هستهای گفت: به مقامات
آمریکایی گفتهایم که نباید مشکلات داخلی و مشکلاتی را که با دوستانشان دارند با هزینه حقوق ملت ایران رفع کنند،

این قطعا ناپسند است و ما با آن برخورد میکنیم.
معاون وزیر امور خارجه با اشاره به توقف مذاکرات کارشناسی به مناسبت تعطیلات کریسمس گفت: این توقف فرصت
خوبی برای ارزیابی دوباره مسائل و مشورتهای بیشتر در تهران است تا در دور بعدی با جمعبندی بهتری در مذاکرات

حاضر شویم.
بعیدینژاد: فضای مذاکرات، جدید و دقیق بود

حمید بعیدینژاد، رئیس هیات کارشناسی مذاکرهکننده هستهای جمهوری اسلامی ایران هم یکشنبه شب با اعلام
پایان این دور از مذاکرات کارشناسی میان ایران و 1+5 در ژنو گفت: امکان تکمیل شدن مذاکرات فعلی در ژنو به علت در

پیش بودن تعطیلات کریسمس فراهم نشد، بنابراین پس از این تعطیلات، مذاکرات ادامه مییابد.
بعیدینژاد در گفتوگو با ایرنا در پاسخ به پرسشی درباره فضای مذاکرات کارشناسی گفت: فضای مذاکرات جدی و دقیق

و بحثها نیز بسیار جزئی بود.
رئیس هیات کارشناسی مذاکرهکننده جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: مسائل بانکی، پتروشیمی، نفت و خودرو در
برنامه اقدام مشترک، ابعاد بسیار ریز، گسترده جزئی دارد که نیاز است طرفین در این موضوعات درک واحدی داشته

باشند.
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